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Stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
Tidpunkt: 
Måndagen den 22 april 2025 
Plats: sammanträdesrum Stora Essingen, Tekniska nämndhuset 
Fleminggatan 4 
 
Närvarande: 
Anders Lidbeck, SPF 
Björn Sundström, SPF  
Karin Schiöld, SPF 
Kim Åsberg, PRO 
Marie Pierre Labadie, SPF 
Boel Seldén, SPF 
Ing-Marie Åslund PRO 
Birgitta Dangården, SPF 
 
Övriga medverkande: 
Lena Slotte, avdelningschef § 3 
Tero Tegel, biträdande avdelningschef 
Elin Sundberg, rådets sekreterare  
Beata Terzis, sakkunnig kognition § 3 
 
Frånvarande: 
Roger Andersson, PRO 
Birgitta Thulin, SPF 
 
 
Justeras: 
Karin Schiöld, (SPF), Birgitta Dangården (SPF) 
            
§ 1 Föregående protokoll samt godkännande av dagordning 
Föregående protokoll samt förslag till dagordning godkänns.  
 
§ 2 Val av ordförande samt justerare 
Karin Schiöld väljs till ordförande och utses tillsammans med 
Birgitta Dangården att justera dagens protokoll. 
 
§ 3 Information om BPSD-projekt  
Beata Terzis informerar om arbete enligt BPSD (beteendemässiga 
symptom vid demens) och ett projekt inom hemtjänsten som pågått 
inom detta område. Utvärdering av projektet biläggs protokollet.  
 
§ 4 Information från stadsdelsförvaltningen 
Tero Tegel informerar om det senaste inom renoveringsplanerna av 
Trossen 13. Succesiv utflyttning från Fridhemmets servicehus pågår 
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då boendet ska läggas ned i samband med att renovering av 
fastigheten påbörjas. I örvigt inget nytt att rapportera.  
 
 
§ 5 Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 24 april 
 
Pensionärsrådet behandlar följande ärenden: 
 
Ärende 1-5  
Ingen dokumentation. 
 
Ärende 6 Presentation parklekar och fritidsaktiviteter 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 7 Medborgarförslag om förbättring av parkmiljö på 
Kungsholmen 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 8 Underlag för budget 2026, förändringar 2027 och 2028 
Pensionärsrådet anför följande till protokollet: Pensionärsrådet 
stödjer förvaltningens förslag till beslut. Pensionärsrådet tycker det 
är ett bra dokument. Men det ger inte så många konkreta förslag, 
utan vi ser det mer som en frågelista till politiken, en rapport och 
beslutsunderlag för planering av stadsdelens angelägenheter som 
lyfter de utmaningar och utvecklingsbehov som finns. Förvånande 
är att läsa den konstiga fördelningen avseende drift och underhåll 
samt fördelning av intäkter och kostnader för stadsdelens parker, 
främst för Rålambshovsparken. Här redovisas att Kungsholmens 
stadsdel står för ansvaret, arbetet och kostnaderna medan staden 
centralt, ”Inkomster från avgifter för upplåtelser går direkt till 
trafikkontoret, utan att komma förvaltningens stadsmiljöverksamhet 
till del (se sidan 12)”.  
 
Vi håller med om att samarbetet med regionen måste stärkas och bli 
bättre både gällande tryggt mottagande och kontakter med 
primärvården samt att stadsdelen måste få ett större inflytande 
gällande trafikfrågor och kollektivtrafiken inom stadsdelen. 
 
SPR är angelägna om att fler träffpunkter skapas i stadsdelen. 
Utbildning av omsorgstagare, vårdgivare och anhöriga kan behövas 
parallellt med utvecklingen av användandet av digital teknik. 
Varför tar man inte upp samarbetet med och bidrag till 
civilsamhället?” 
  
Ärende 9 Boendeplan för äldre 
Pensionärsrådet anför följande till protokollet: ” Pensionärsrådet 
stödjer förvaltningens förslag till beslut.  Valfrihetssystemet inom 
Stockholms stad när det gäller särskilda bostäder och seniorbostäder 
innebär en högre efterfrågan än prognoserna för Kungsholmen och 
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övriga innerstadsdelar. Pensionärsrådet önskar besked från såväl 
staden centralt som stadsdelen vad gäller servicehusens framtid 
avseende utbyggnad och/eller avveckling. Bra med samverkan 
mellan stadsdelar när det gäller boendeplanering. Fler 
hemmaboende kräver utbyggd hemtjänst! Hur kommer 
profilboenden att byggas ut?” 
   
Ärende 10 Månadsrapport  
Pensionärsrådet anför följande till protokollet: ”Pensionärsrådet 
stödjer förvaltningens synpunkter och förslag.  Översyn av 
intäkterna från privata och offentliga arrangemang i stadsdelens 
parker, främst Rålambshovsparken, bör tillfalla stadsdelen för 
finansiering av drift och underhåll av desamma, se ärende 8. 
Underlag för budget 2026 med beräkningar för 2027 och 2028” 
 
Ärende 11 Upphandling av markentreprenörer för 
parkinvesteringar    
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 12 Upphandling av utbildning undersköterska 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 13 Svar på skrivelse om långtidsfrånvaro 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 14 Svar på skrivelse om juldekorationer på Kungsholmens 
gator och torg 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 15 Svar på skrivelse om högtider på vård- och 
omsorgsboenden 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 16 Remissvar om kollektivtrafikplan för stadens gator 
Pensionärsrådet anför följande till protokollet: ”Pensionärsrådet ser 
ingen skrivning som utgår från en åldersvänlig stad där det ska 
underlättas för äldre, rörelsehindrade och småbarnsföräldrar. I 
övrigt stödjer Pensionärsrådet förvaltningens svar.” 
 
Ärende 17 Remissvar om trafikförändringar i SL och WÅAB 
trafiken 
Pensionärsrådet anför följande till protokollet: ”Rådet kräver att 
buss 54, 56 och 65 återsätts i sina tidigare linjesträckningar.  Buss 
54 har en viktig funktion för att kunna försörja Bolindersplan där 
Baltzars träfflokal, Pilträdets servicehus, Serafens vårdcentral samt 
Serafens vård och omsorgsboende ligger. Busslinjerna behövs för 
att tillgodose äldres, rörelsehindrades och småbarnsfamiljers 
möjligheter att förflytta sig inom Kungsholmen och kunna ta sig in 
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till Centralen och city. Ökad turtäthet på buss1 till Lilla och Stora 
Essingen. I övrigt stödjer Pensionärsrådet förvaltningens svar.” 
 
Ärende 18 Remissvar om program för barnhälsa i Stockholms 
stad 
Inga synpunkter. 
 
Ärende 19 Remissvar om Stockholms stads program för barns rätt 
till kultur 
Inga synpunkter. 
 
Ärende 20 Remissvar om reviderade riktlinjer för handläggning 
av försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter   
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 21 Remissvar om socialtjänstens tillhandahållande av 
insatser i samband med ikraftträdande av ny socialtjänstlag 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 22 Remissvar om hantering av insatsen trygghetslarm 
utifrån ny socialtjänstlag                                                                  
Pensionärsrådet anför följande till protokollet: ”Pensionärsrådet 
stödjer förvaltningens förslag till beslut. SPR anser att 
trygghetslarmet snarast bör kompletteras med uppkoppling mot 
”nätet” så den boende med trygghetslarm kan lämna sin bostad för 
att slänga sopor, besöka tvättstugan eller ta en promenad mm. I 
dagsläget kan den som har trygghetslarm uppleva sin situation som 
”fånge i sin bostad”.” 
 
Ärende 23 Remissvar om motion om att skapa en grönare, 
skönare och rolig stad 
Pensionärsrådet anför följande till protokollet: ”Pensionärsrådet 
stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. När denna utveckling 
sker måste också fördelningen av ansvar för drift, underhåll och 
finansiering fastställas mellan staden centralt och stadsdelen vad 
gäller de nya installationerna/verksamheterna. Se ”8. Underlag för 
budget 2026 med beräkningar för 2027 och 2028”.” 
 
Ärende 24 Remissvar om motion om att införa ett cykelråd i 
staden 
Inga synpunkter. 
 
Ärende 25 Balanslistan 
Inga synpunkter. 
 
Ärende 26-30 
Ingen dokumentation. 
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§ 6 Kommande nämndärenden enligt balanslista 
 
§ 7 Inkomna skrivelser, inbjudningar m.m. 
- 
 
§ 8 Övrigt 
Broschyren om pensionärsrådet har delats ut enligt planering från 
föregående pensionärsråd.  
 
Pensionärsrådet lyfte förra mötet att de önskar verksamheternas 
verksamhetsplaner, två exemplar per verksamhet. Dessa är i 
dagsläget ej färdiga och delas ut till rådet när de är klara.   
 
Pensionärsrådet önskar äldreombudsmannens rapport 2024 samt 
äldreomsorgsrapporten 2024 från Stockholm stad till nästa 
sammanträde.  
 
 
Planering av gäster och teman 2025: 

- Projekt ”Deltid till heltid”, löpande  
- Projekt MMSE, Beata Terzis, juni 
- Ny socialtjänstlag, förhandlingsledare Birgitta Sjöberg och 

samordnare Hanna Wallinder, maj 
 
2025-04-22 
 
Stockholm 


